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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem ingyenesek a szűrőbuszok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019. november 11-én napirend előtti felszólalásomban a prosztatarák- és vastagbélrák szűrésről, 
valamint tágabb értelemben a szűrőbuszok problémájáról általában szólaltam fel és kértem 
tájékoztatást a Kormány megjelent képviselőjétől. Ezen felvetésemre az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának államtitkára, Rétvári Bence válaszolt. Talán egyikünk számára sem meglepő 
módon, nem sok mindenben értettünk egyet.

Az egyetértés hiánya az alábbiakból adódott:

A vastagbélszűrési program vonatkozásában kijelentettem, hogy „Tavaly [2018-ban] például 
megígérték, hogy elindítják a vastagbélszűrési programot, de ez elmaradt”. Kijelentésem a 
parlamenti jegyzőkönyv szerint Rétvári Bence bekiabálással tiltakozott, miszerint az márpedig 
elindult. Holott azok a szűrővizsgálati eredmények, amelyekről az államtitkár beszámolt az idei 
évben érkeztek be, tehát egészen biztosan nem a 2018-as évben indult a program. Ráadásul a 
vastagbélszűrés kezdetét 2017 őszére tették, így már azért jelentős csúszásról beszélhetünk. Mindez 
magában hordozta annak a veszélyét, hogy több milliárd forintnyi támogatást kell visszafizetnünk 
az Európai Unió számára. Ezek alapján azért illendő lett volna, ha államtitkár úr magyarázatot ad 
arra, hogy miért is csúszott ennyit a vastagbélszűrési program.

Államtitkár úr szintén félreértette azt is, amit a szűrőbuszokkal kapcsolatban általában mondtam. 
Felszólalásomban arról tettem említést, hogy „Sok szűrővizsgálat ugyanis csak a háziorvosok 
beutalójával lehetséges, ingyenes, viszont nincsen elég háziorvos.” Azt nyilván miniszter úr sem 
tagadhatja, hogy a szűrőbuszok igénybevétele általában nem térítésmentes (a vastagbélszűrést 
intéző buszok kivételével), igénybevételükre ráadásul beutalóra van szükség. Azért sem tagadhatják



mindezt, mert Mesterházy Attila képviselő úr két korábbi írásbeli kérdésére (K/5719; K/6021) adott 
válaszában maga Rétvári Bence is utal arra, hogy a szűrőbuszok valóban ingyenesek, egyesek 
számára azonban térítési díjért, vagy beutaló birtokában vehetők igénybe.

Feltételezve, hogy államtitkár úr nem szándékosan értette félre az általam elmondottakat, a napirend
előtti felszólalásomban felvetett körülmények, a most megfogalmazott egyértelműsítés mellett, 
továbbra is választ vár.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

Mi az oka annak, hogy ennyit késett a vastagbélszűrési program? 

Valóban fennállt-e a veszélye annak, hogy Uniós forrásokat kell visszafizetnünk?

Mi az oka annak, hogy a szűrőbuszok nem érhetőek el minden esetben mindenki számára 
ingyenesen, ha maga Rétvári Bence is elismeri, hogy ezen járművek lényege, hogy „azokon a 
településeken is legyen szűrés, ahonnan talán kevesebben tudnak elmenni egy kórházba, vagy 
kevésbé figyelnek erre oda vagy közlekedési nehézségek adódnak?” 
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